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ЭТИКО-ПРАВОВЫЕ АСПЕКТЫ ТРАНСПЛАНТОЛОГИИ 

 

 

 

Н.А. Агеева 

 

Игнорирование этической составляющей в медицинской деятельности и отсутствие ясной 

законодательной базы в сфере трансплантологии способствуют злоупотреблениям в медицине и 

нарушению прав человека, а это тормозит развитие современной науки и мешает успеху общего дела в 

сохранении жизни и здоровья граждан. Проблемы трансплантологии будут решаться быстро и 

эффективно при условии совершенствования законодательной базы в этой сфере, с учетом правовых, 

организационных и этических аспектов донорства и трансплантации органов и тканей человека.  
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N.A. Ageeva 

Ethics and law aspects of transplantation science 

Ignoring the ethical component in medical practice and the lack of a clear legal framework in the field of 

transplantation medicine contributes to abuses and violations of human rights, and this hinders the development of 

modern science and hinders the success of the common cause in preserving the life and health of citizens. 

Transplantation problems will be solved quickly and efficiently providing improvement of the legislative framework 

in this area, taking into account the legal, organizational and ethical aspects of organ donation and transplantation 

of human organs and tissues.  
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